
 

 

 

  

 

  

HAVDRUP SKOLE 

 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 18.juni 2025 

kl. 17:00 – 19:00  

Skolens personalerum 

 

Mødeleder: Lea 

Referent: Steffen 

 

 

Deltagere: Edith, Kim, Lea, Rikke, Marianne, 
Steen, Julie og Steffen 

Elevrepræsentanter:  

Fraværende: Morten,  

 

 

 

 

 

 

 

1.Velkomst nye repræsentanter 

5 min. 

 

2.Budgetfremlæggelse af næste års budget  

Vi håber, at vi kan fremlægge noget mere 

konkret 

 

For resten af nuværende budgetår tegner det til, at vi går i nul på skoledelen. Vi mangler stadig 

tilførsler fra kommunens ”Ukraine-pulje”. 
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Orientering 

15 min. 

På SFO-delen ser det ud til, at vi går i nul, eller mod et lille overskud. Et sådan overskud anvendes til 

investering i nye møbler. 

 

Der er stadig mangler i det tilsendte, og vi har påpeget elementer i budgettet. 

 

I den økonomiske tildelingsmodel (de penge, som skolen får af kommunen til at drive skole for) 

betragtes undervisning og drift af Modtageklasserne som ”almen”, selvom det kræver flere midler 

end de almindelige klasser på almenområdet. Det er vi ved at lave en sag på i kommunen, da vi 

finder det ”uretfærdigt”, og udfordrer vores økonomi. 

 

Det har tidligere været omtalt, at man overvejer at skære i faste skoleudgifter, som fx lejrskole og 

sådan. Det er der ikke beslutninger eller tegn på bliver aktuelt. 

 

 

 

3. Skemaer til gennemsyn 

 

Orientering/godkendelse 

15 min. 

Steffen præsenterede principperne og perspektiverne for skemalægningen: 

- Sigte mod at eleverne har en varieret skoledag/uge i forhold til boglige og praktisk/musiske fag, 

herunder forsøge at placere de praktisk/musiske sidst på dagen 

- Være obs. på at engelsk og tysk ikke kommer i forlængelse af hinanden 

- Prioritere, at boglige fag, som ”lander” sidst på dagen læses af en lærer, som IKKE er ”ugens 

gæst” 

- Holde øje med, at jeres individuelle skemaer ser fornuftige ud mht. ikke mange 

mellemtimer, hensyn til ”møder/opgaver væk fra skolen” o.lign. 

- Sigte mod at klasserne har én af deres ”hovedlærere” hver dag 

- Lede efter ”kreative/fleksible” løsninger, som kan kvalificere arbejdet i fagene, fx 

parallellægning, semester-læsning o.lign. 

- Sikre, at fag, der har brug for faglokaler, får det 

- Placere lærernes teammøder i skemaet 

 

Skemaerne er gennemset, og godkendt. 
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4. Princip for fagfordeling 

 

Endelig beslutning 

Beslutning 

5.min. 

Det kommenteres på, at der er lavet principper for fagfordelingen med lærerne, i stedet for i 

skolebestyrelsen. 

Det er gjort med sigtet på en ”ny start” for fagfordelingen med lærerne, og at skolebestyrelsen blev 

involveret efterfølgende. 

Der er et ønske om, at skolebestyrelsen inddrages tidligere i arbejdet med ”principper” fremadrettet. 

Det tilkendegives, at det også er udgangspunktet. 

 

Der er i principperne ”modstridende” elementer (”vi sigter mod få-lærere i klasserne” og ”vi sigter 

mod at undgå at lærerne har mere end 15 lektioner”) 

Måske det skal formuleres anderledes? 

 

Vi skal have fokus på om de faste ressourcetimer i hver klasse bliver bragt fornuftigt i anvendelse af 

kernelærere. 

 

5. Deltagelse ved Åbent Hus torsdag den 

4.sept.25 

 

- Hvem deltager 

- Hvad skal vi deltage med? 

 

Drøftelse 

15 min. 

Åbent hus er flyttet hertil, så det passer ind i skolens fordybelsesuge (”Havdrup skole som by”) i uge 

36. 

 

Skolebestyrelsen ”plejer” at lave en bod i forbindelse med Åbent hus. Skal vi det igen? 

 

Vi vil lave en ”bod” hvor forældrene, der besøger skolen kan komme med ”drømme/ønsker til 

skolen og børnelivet i Havdrup”, som vi tiltænker at videregive til politikkerne, her forud for 

kommunalvalget. 

 

For at planlægge det endeligt har vi brug for et skolebestyrelsesmøde i starten af de nye år, før uge 

35. Det planlægger vi efter! 

 

6. Punkter/emner/temaer til 

Skolerådsmøde 

Der afholdes Skolerådsmøde i oktober, og vi skal sende ønsker til hvile temaer, der skal på 

dagsorden. 

 

Forslag: 
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Emne som CSD foreslår: 

implementeringsstrategi af Børne og 

Ungepolitik 

- Hvad kunne I have af ønsker? 

 

Drøftelse 

10 min. 

 

- Hvad vil vi med skolevæsenet i Solrød kommune? Hvilke ambitioner og visioner har I? 

 

7. Forberede årsberetning og deltagelse på 

forældremøder - herunder opsamling på året 

 

- Hvad vil vi have med i årsberetningen 

 

Drøftelse 

20 min. 

Hvad skal der stå i årsberetningen? 

- Sikker skolevej 

- Forældreadfærd og samarbejde 

- Mobilpolitik 

- Analog undervisning 

- Samt hvad vi kan finde i referaterne 

 

 

Der er endnu ikke sat datoer for forældremøde i det kommende år – derfor afventer vi at aftale 

hvem, der tager til hvilke møder. 

De er lige på trapperne 

 

Formålet med besøg på forældremøder skal være fremsynede, og se på hvordan forældre bidrager 

ind i skolens arbejde. 

 

Der kan laves et ”slide” med punkterne for hvad der skal siges (året der ER gået, og året DER 

KOMMER) 

8. Invitation forældrearrangement for 

forældreråd den 30. sep.25 

- Hvem gør hvad? 

 

Drøftelse 

 

Vi vil gerne rykke arrangementet til onsdag d. 1. oktober (alternativ torsdag d. 2. oktober). 

Julie søger for det. 

 

Forældrerødder fra alle klasserne inviteres til møde, hvor ”Skole og Forældre” kommer på besøg og 

udbrede deres viden og tanker til samarbejdet mellem skole og hjem. 

Temaet er: Hvordan gør vi på vores skole? 

(Formål at hjælpe til med styrkelsen af forældrerådsarbejdet) 
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Foruden oplægget kan vi: 

- Give mulighed for erfaringsudveksling, herunder måske det skal understøttes, at 

forældrerådene i løbet af året kan søge kontakt og sparring med hinanden 

- Knytte forældreråd tæt på skolebestyrelsen 

 

Vi ønsker, at oplægget skal vare ca. halvanden time, således, at der er tid til intern drøftelse, jf. 

ovenstående punkter. 

 

Skolebestyrelsen skriver til eksisterende forældreråd fra skoleårets start, og orienterer om det 

kommende arrangement. 

Maria står for det. 

 

8. Orientering bordet rundt 

20 min. 

      a: formanden  

      b: de forældrevalgte 

      c: skolen/ledelsen    

      d: medarbejderrepræsentanterne 

      e: elevrådet 

      f: evt. FU-udvalget, bilag 

 

a: formanden  

Intet nyt 

 

b: de forældrevalgte 

Edith takker af fra skolebestyrelsen. 

 

 

c: skolen/ledelsen   

Valgfag på tværs – Folkeoplysningspuljen 

Vi har med de to andre skoler oprettet tværkommunale valgfag til 7. og 8. årgang. Der har været en proces om 

oprettelsen af valgfag hvor lærere og elever har medvirket. Der oprettes 15-20 valgfag i kommunen, som eleverne får 

mulighed for at ønske i starten af det nye skoleår. 

De afvikles som ”valgfags-uger” i uge 13 og uge 19, på en af de tre skoler, eller en anden lokation. 

Vi søger fondsmidler til at etablere valgfagene, og vil gerne have skolebestyrelsen med på ansøgningen. Julie sender info 

i løbet af det nye skoleår. 

 

Sammenlægning af klasser 

Stillinger - primært indskoling 

Vandautomat i udskolingen er bestilt 
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d: medarbejderrepræsentanterne 

Den ”nye” SFO er åbnet/genåbnet. Den er blevet rigtig skøn med gode og velegnet lokaler. 

”Lastbils-karavanen” kommer med 4 tunge lastbiler, med undervisning til 0.-5. klasse (et tilbud til 

klasserne). Vi er den eneste skole på Sjælland, som de besøger.  

 

e: elevrådet 

Vi savner halvtag til cyklerne, ved ”Kys og Kør”. Det er vi blevet lovet tidligere. 

- Julie undersøger sagen 

 

 

 

9. Evt. og kommende punkter 

- Næste møde  

10 min. 
 

Hvordan kan skolebestyrelsen understøtte arbejdet med skoleplanen? 

Konstituering af skolebestyrelsen – vi mangler en næstformand og en repræsentant 

 

- Planlægning af forældremøderne 

 
Årshjul for skolebestyrelsesarbejdet for Havdrup Skole  

Måned Fast emne/aktivitet 

August • Planlægning af tilsynsopgaver/årshjul for det kommende år. 

• Fælles forældremøder i sporene. SB aflægger årsberetning på forældremøderne (redegør for skolens og SB’s arbejde for det kommende skoleår) 

• Evt. klassesammenlægninger, der skal have virkning i det efterfølgende år. 
 

September • Gennemgang af kommunens budgetforslag og høringssvar. 

• Fælles møde for skolebestyrelserne for alle brugerbestyrelser. Udtalelse til det kommende budget. 
 

Oktober • Implementering af budgettet, håndtering af evt. besparelser og nye initiativer. 
 

November • Principarbejde 
 

December • Status på skolens skoleplan 

• Budget for det kommende år – drøftelse af budget 
 

Januar • Godkende skolens budget. 
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Kilder: Dialog på møderne, Oplæg, Kvalitetsrapport, Nationale test, Nationale trivselsmåling, Ledelsesinformationssystemet (uddannelsesstatistik.dk), 

Arbejdspladsvurdering, Generel fraværsstatistik, evt. Forældreundersøgelser. 

 

• Ferieplan. 

• Principarbejde 
 

Februar • Skoleårets planlægning - opstart, prioriteringer i fagudvalg mv. 

• Timefordelingsplanen ud over det obligatoriske timetal. 

• Udkast ny skoleplan 
 

Marts • Skoleårets planlægning (fortsat). 

• Proces for indskoling, 1. aprilbørn. 
 

April • Åbent hus 
 

Maj • Skoleårets planlægning: Orientering om fagfordeling i forhold til principperne 

• Nøgletal for skolen: UUV, trivselsmåling, karakterer (standpunkt) nationale test m.m. 

• Godkendelse af klassesammensætning for de kommende børnehaveklasser (antal klasser er givet). 

• Endelig skoleplan (særligt v/ændringer fra udkast) 
 

Juni • Opsamling på skoleåret – hvordan er det gået? Fokusområder for det kommende skoleår? 

• Justering af årshjul for SB (Godkendelse af fagfordeling fra maj til april o.a.) 

• Forberede årsberetning og evt. deltagelse på forældremøder 

• Møderække for næste skoleår 
 


